
Protokół nr V/24

z Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego

odbytej w dniu 30 września 2024 roku

w siedzibie Zespołu Szkól Nr l w Żyrardowie

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska otworzyła obrady

o godzinie 1420 i powitała przybyłych gości.

Ad. 2

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska stwierdziła,

że w posiedzeniu uczestniczy 19 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

Ad. 3

Porządek obrad przedstawiał się następująco:

l. Otwarcie Sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego.

5. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie ustalenia wysokości

wynagrodzenia osób prowadzących rodzinne domy dziecka funkcjonujące na terenie

Powiatu Żyrardowskiego.

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały

nr LVI/295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 22 września 2023 r. w sprawie

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania

dodatków: za wyshigę lat, motywacyjnego, fiinkcyjnego i za warunki pracy oraz

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatmdnionym

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski.

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie trybu prac nad projektem

uchwdy budżetowej.
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8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu

Żyrardowskiego na rok 2024.

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej

Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego.

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi.

11. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie

i przyjęcie do realizacji projektu pn. "Poprawa efektywności energetycznej budynków

oświatowych w Powiecie Żyrardowskim" w ramach programu priorytetowego

wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół. Komponent

B "Zielona energia i zmniejszenie energochłonności" w ramach Krajowego Planu

Odbudowy i Zwiększenia Odporności.

12. Informacja o pracy Zarządu.

13. Sprawy różne.

14. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska, zwróciła

się z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad. Po przyjęciu protokołu z IV Sesji Rady

Powiatu Żyrardowskiego zaproponowała wprowadzenie punktu "Informacja na temat

bezpieczeństwa na terenie Powiatu Żyrardowskiego i Miasta Żyrardów", którą przedstawi

Komendant Powiatowej Komendy Policji w Żyrardowie.

Starosta Pan Andrzej Wilk, zwrócił się z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad

i wprowadzenie punktu (przed punktem "Informacja o pracy Zarządu") dotyczącego "Podjęcia

uchwały w sprawie zatwierdzenia Diagnozy potrzeb i deficytów w zakresie dostosowania szkół

ogólnodostępnych do potrzeb osób ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi". Dokument

ten jest niezbędny jako załącznik do wmosku, który został już przygotowany w sprawie

montażu wind w naszych czterech szkołach. Zgodnie z regulaminem konkursu, załącznik

ten musi być zatwierdzony przez Radę Powiatu Żyrardowskiego.

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego porządku obrad ani do propozycji wprowadzenia

tych dwóch punktów do dzisiejszych obrad.

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco-



l. Otwarcie Sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego.

5. Informacja na temat bezpieczeństwa na terenie Powiatu Żyrardowskiego i Miasta

Żyrardów.

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie ustalenia wysokości

wynagrodzenia osób prowadzących rodzinne domy dziecka fimkcjonujące na terenie

Powiatu Żyrardowskiego.

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały

nr LYI/295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 22 września 2023 r. w sprawie

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe wamnki przyznawania

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatmdnionym

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski.

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie trybu prac nad projektem

uchwały budżetowej.

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu

Żyrardowskiego na rok 2024.

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej

Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego.

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi.

12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie

i przyjęcie do realizacji projektu pn. "Poprawa efektywności energetycznej budynków

oświatowych w Powiecie Żyrardowskim" w ramach programu priorytetowego

wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół. Komponent

B "Zielona energia i zmniejszenie energochłonności" w ramach Krajowego Planu

Odbudowy i Zwiększenia Odporności.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia "Diagnozy potrzeb i deficytów w zakresie

dostosowania szkół ogólnodostępnych do potrzeb osób ze specjalnymi potrzebami

edukacyjnymi".

14. Informacja o pracy Zarządu.

15. Sprawy różne.



16. Zakończenie obrad.

Porządek obrad z wprowadzonymi zmianami został przyjęty w następujący sposób:

19 glosami "za" Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał,

Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło,

Kj-zysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska,

Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński,

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,

Błażej Zawadzki

Ad. 4

Protokół z IV Sesji Rady Powiahi Żyrardowskiego został przyjęty w następujący sposób:

18 glosami "za"

l "wstrzymuję się"

Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet,

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder,

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki

Andrzej Koźbiał

Ad. 5

Starosta Pan Andrzej Wilk poinformował, że dzisiaj odbyło się posiedzenie Powiatowej

Komisji Bezpieczeństwa. Głównym tematem spotkania było bezpieczeństwo mieszkańców

w kontekście obecności gości z różnych części świata, czyli zarówno przestrzeganie prawa

przez mieszkańców, jak i przez imigrantów oraz cudzoziemców. Komisja wypracowała

konkretne wnioski, które planujemy przekazać władzom centralnym w formie pisemnej.

Jednym z wieloletnich postulatów, który regularnie pojawia się na spotkaniach Komisji

Bezpieczeństwa, jest potrzeba wyrównania wynagrodzeń policjantów między różnymi

garnizonami. Problem ten dotyczy szczególnie naszego regionu, który sąsiaduje z Warszawą,
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gdzie wynagrodzenia w policji są wyższe. Różnice te wpływają na występowanie wakatów

w naszej komendzie. Ponadto, komisja zwróciła uwagę na problem szybkiego napływu

pracowników z zagranicy, co w różnych częściach kraju, w tym w naszym powiecie, budzi

kontrowersje. Jako powiat jesteśmy jednak otwarci na przyjmowanie pracowników z zagranicy,

o czym rozmawiamy także z pracodawcami, którzy nie wyobrażają sobie funkcjonowania

swoich finn bez ich udzi^u. Jednakże wielu członków komisji podkreślało, że ważne jest,

aby nasi goście z zagranicy nie tylko przestrzegali prawa, ale również świadomie akceptowali

i szanowali nasze tradycje oraz lokalne zwyczaje. Choć trudno jest ująć te kwestie w przepisach

prawnych, była to dominująca opinia na dzisiejszym posiedzeniu komisji.

Komendant Powiatowej Komendy Policji w Żyrardowie Pani Edyta Marczewska, przedstawiła

informację na temat bezpieczeństwa na terenie Powiatu Żyrardowskiego i Miasta Żyrardów.

Pani Komendant szczegółowo opisała ostatnie wydarzenia, zwracając uwagę na marsze

obywatelskie, które odbywają się w naszym mieście i powiecie od ostatnich dwóch tygodni.

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, ile zgłoszeń dotyczących gwałtów i napaści

z udziałem obcokrajowców na terenie Miasta Żyrardowa i Powiatu Żyrardowskiego

odnotowano w 2024 roku?

Pani Komendant odpowiedziała, że w okresie zimowym otrzymano jedno zgłoszenie tego typu

z terenu Żyrardowa. Było to nocne zgłoszenie z soboty na niedzielę, kiedy młoda osoba wracała

ze spotkania towarzyskiego. Zgłoszono, że została napastowana przez mężczyznę o nieznanym

pochodzeniu. To jedyny przypadek tego rodzaju, który wpłynął, i w jego sprawie były

prowadzone odpowiednie czynności. Pani Komendant zaznaczyła, że słyszała wiele opowieści

o rzekomych strasznych wydarzeniach na terenie powiatu, takich jak morderstwa

cudzoziemców czy gwałty kobiet, ale te informacje najczęściej krążą w intemecie

i nie są potwierdzone. Policja nie otrzymała żadnych oficjalnych zgłoszeń o takich incydentach,

dlatego nie można spekulować. Mogą zdarzać się uliczne zaczepki, jednak i te nie są zgłaszane

formalnie. Gwałty, zabójstwa czy pobicia nie zostały potwierdzone, ponieważ nie wpłynęły

oficjalne informacje. Dodała, że choć cudzoziemcy są sprawcami różnych wykroczeń,

uciążliwe dla policji jest to, że często prowadzą pojazdy pod wpływem alkoholu

i bez uprawnień do kierowania. Dochodzi również do zakłóceń ciszy nocnej oraz miru

domowego w wyniku ich spotkań towarzyskich, jednak podobne incydenty dotyczą również

lokalnych mieszkańców. Zatem, jeśli chodzi o cudzoziemców, ich zachowania nie odbiegają
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znacząco od działań mieszkańców powiatu, gdyż obie gmpy dopuszczają się podobnych

czynów.

Radny Pan Klaudiusz Stusiński wyraził swoje zaniepokojenie sytuacją, jaka ma miejsce,

podkreślając, że wydarzenia budzą niepokój wśród mieszkańców. Wyraził rozczarowanie

słowami Pani Komendant, uznając, że jej wnioski są być może pochopne. Zwrócił uwagę

na to, że z jego perspektywy, jak również na podstawie doniesień z prasy i telewizji publicznej,

wydaje się, że cudzoziemcy są przedstawiani jako zagrożeni przez polskich obywateli,

m. in. w kontekście obywatelskich patroli. Radny zauważył, że napływ uchodźców do Polski

trwa od 3-4 lat, a wojna na Ukrainie tylko przyspieszyła ten proces. Często ci uchodźcy, którzy

otrzymują znaczną pomoc, mogą mieć wrażenie, że mają większe przywileje. Podkreślił,

że są to osoby pochodzące z różnych krajów, o różnym statusie społecznym, majątkowym,

prawnym i religijnym, m. in. z Azji, Afryki i Ameryki Pohidniowej. W ich krajach zaczepianie

kobiet przez mężczyzn często nie spotyka się z żadnymi konsekwencjami prawnymi, co może

prowadzić do tego, że myślą, iż również w Polsce mogą zachowywać się bezkarnie. Radny

wskazał, że w Mszczonowie problem narasta od kilku lat, a brak reakcji ze strony władz

na zgłaszane incydenty, takie jak zakłócanie porządku publicznego, prowadzi do tego,

że mieszkańcy sami zaczynają działać, organizując patrole obywatelskie. Zwrócił uwagę,

że w miejscach, gdzie cudzoziemcy spożywają alkohol w miejscach publicznych,

nie ma policyjnych patroli pieszych, co rodzi fhistrację, zwłaszcza że polscy obywatele

są za takie zachowania karani. Na potwierdzenie swoich obaw przytoczył osobiste

doświadczenie z 2022 roku, kiedy cudzoziemiec próbował włamać się do jego domu.

Mimo interwencji policji osoba ta nie została spisana ani nie podjęto formalnych działań,

co zdaniem radnego było zbagatelizowaniem sytiiacji. Na koniec podkreślił, że problem

bezpieczeństwa w Mszczonowie narasta z roku na rok, a patrole obywatelskie są wynikiem

tego, że polscy obywatele czują się zagrożeni i nie mają wsparcia ze strony władz.

Radny Pan Andrzej Koźbiał zgodził się z wypowiedzią swojego przedmówcy, dodając,

że po wysłuchaniu słów Pani Komendant zastanawia się, kto w tej sytuacji jest faktycznie

poszkodowany - czy mieszkańcy Powiatu Żyrardowskiego, czy cudzoziemcy, którzy w jego

opinii zakłócają życie zwykłych mieszkańców. Zwrócił uwagę, że cudzoziemcy często

zaczepiają mieszkańców i pozostają bezkarni, co prowadzi do obaw wśród lokalnej

społeczności. Mieszkańcy boją się wychodzić na ulice, a także martwią się o bezpieczeństwo

swoich dzieci. Radny podkreślił, że choć nie można wszystkich cudzoziemców traktować
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w ten sam sposób, to niestety zdarzają się chuligani, a ich działania wymagają reakcji. Niestety,

wedhig niego, tej reakcji ze strony policji brakuje. W związku z tym marsze obywatelskie

nie powstały bez powodu - są wyrazem frustracji mieszkańców, którzy, jak twierdzi, zmuszeni

są wziąć sprawy w swoje ręce, ponieważ mają poczucie, że policja nie radzi sobie z problemem.

Przewodnicząca Rady podkreśliła, że nigdy nie będzie zgody na samosądy.

Radna i Członek Zarządu Pani Beata Sznajder, poinformowała, że w miniony weekend patrol

obywatelski przechadzał się ulicami Mszczonowa w asyście policji. Zauważyła, że o zdarzeniu,

które miało miejsce tydzień wcześniej w Żyrardowie, dowiedziała się z mediów. Zwróciła

się z pytaniem, czy patrol obywatelski, który udał się do hotelu, w którym doszło do bijatyki

z obcokrajowcami, również był w asyście policji. Pani Sznajder pytała, czy wówczas również

obecna była policja, czy też nie była poinformowana o tym incydencie.

Wicestarosta Pani Ewa Springer-Kakiet, zauważyła, że wyolbrzymianie problemów

i koncentrowanie się wyłącznie na negatywnych aspektach sytuacji jest reakcją emocjonalną.

Podkreśliła, że prawdziwym problemem, o którym mówiła Pani Komendant, jest brak

wystarczającej liczby policjantów. Obecni funkcjonariusze to głównie młodzi ludzie

z pobliskich gmin, którzy mogą obawiać się brać udział w konfrontacjach. Pani Wicestarosta

zaznaczyła, że podsycanie nastrojów i sugerowanie, że mieszkańcy muszą brać sprawy w swoje

ręce z intencją wymierzania sprawiedliwości, nie jest najlepszym podejściem. Zamiast tego,

powinniśmy zastanowić się, jak wesprzeć policję i pomóc jej w pracy, ponieważ jest ich mało.

Ufundowanie dodatkowych środków to jedno, ale niezbędne jest także odpowiednie szkolenie.

Zaproponowała, aby skupić się na działaniach, które wzmocnią policję, zamiast obwiniać

ją za brak działań lub brak chęci do działania. Pani Wicestarosta podkreśliła, że podważanie

autorytetu policji nie leży w naszym najlepiej pojętym interesie.

Radny Pan Krzysztof Dziwisz zaznaczył, że rozmowy dotyczące policji nie powiimy obniżać

jej autorytetu, ale na forum Rady Powiatu musimy rozmawiać o problemach w sposób

bezpośredni. Wskazał, że problem kadrowy w policji istnieje od co najmniej

12 lat, przypominając, że już wtedy rozważano połączenie żyrardowskiej policji z garnizonem

warszawskim, a temat ten był bagatelizowany przez wszystkie rządy. Podkreślił,

że rolą radnych jest pomoc mieszkańcom w unikaniu agresji, co oznacza wsparcie dla służb.

Chociaż radni nie mogą samodzielnie zapełnić wakatów w policji, mogą dyskutować
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o sposobach, które pozwolą na przyciągnięcie nowych funkcjonariuszy. Zwrócił uwagę

na znaczenie czymiików finansowych, sugemjąc, że gminy mogłyby dopłacać

do wynagrodzeń policjantów, ponieważ mają największe budżety. Zasugerował także,

że centralny budżet mógłby odegrać rolę w tym zakresie, chociaż obecnie brakuje środków,

zwłaszcza w obliczu powodzi. Radny zapytał, czy jesteśmy w stanie konstaiktywnie

porozmawiać na ten temat, sugerując, że temat wymagałby dhiższej dyskusji, a niekoniecznie

odbycia się na Radzie Powiatu. Proponował, by zorganizować spotkanie w komisji

bezpieczeństwa, aby poświęcić więcej czasu na ten ważny temat. Podkreślił, że me chodzi

o krytykę działań policji, bo rozumie tmdną sytuację związaną z wakatami, ale także nie można

ignorować faktu, że policja, mając braki kadrowe, może mieć tmdności w skutecznym

zarządzaniu dużymi wydarzeniami, takimi jak marsze czy przybycie licznych imigrantów.

Na koniec podsumował, że celem jest zapewnienie bezpieczeństwa w Powiecie Żyrardowskim,

a współpraca i zrozumienie są kluczowe dla osiągnięcia tego celu.

Radny Pan Zbigniew Rokicki zwrócił uwagę na użyte przez Panią Komendant sformułowanie

"spontaniczny marsz naszych mieszkańców" oraz na późniejsze określenie, że marsz

ten był zorganizowany, celowy i przebiegał określoną trasą, w pobliżu hosteli, w których

mieszkają cudzoziemcy. Poprosił o doprecyzowanie tej kwestii. Zauważył również,

że Pani Komendant wspon-miała o negocjacjach z osobami, które miały powstrzymać

się od marszu lub zarejestrować demonstrację, co sugeruje, że było to zorganizowane

wydarzenie. Chciał dowiedzieć się, jak liczna była gmpa, która przemaszerowała od Placu Jana

Pawła do Al. Partyzantów, oraz kto sprowokował bójkę w hostelu - czy była to zaczepka

ze strony cudzoziemców, czy też uczestnicy patrolu obywatelskiego weszli tam i rozpoczęli

konflikt. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Stusińskiego, Rokicki zaznaczył, że nie będzie

komentował wszystkich tez zawartych w jego długim wystąpieniu. Podkreślił,

że z jego doświadczenia wynika, iż cudzoziemcy w Polsce nie mają poczucia, że mogą więcej.

W jego kontaktach z cudzoziemcami miał wrażenie, że są oni onieśmieleni i uważają, że wolno

im mniej. Chociaż istnieją pojedyncze osoby, które mogą się zachowywać inaczej, to jego

ogólne wrażenie jest takie, że cudzoziemcy są ostrożni w obcym kraju. Radny zaznaczył,

że stosowanie przemocy jest wyłączną prerogatywą państwa oraz jego organów wymiaru

sprawiedliwości i policji. Podkreślił, że jeśli jakaś grupa bierze sprawy w swoje ręce i stosuje

przemoc, to są to zwykli bandyci. Zgodził się z tezą radnego Dziwisza, że radni powinni działać

na rzecz wsparcia policji, aby mogła wypełniać swoje obowiązki i miała pełną obsadę kadrową.

Natomiast nie zgadzał się z tezą radnego Dziwisza, że w patrolu obywatelskim są dobrzy ludzie.
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Jego zdaniem, nie ma możliwości, aby osoby, które nie są policjantami, stosowały przemoc

wobec kogokolwiek.

Radny Pan Jerzy Naziębło wyraził swoje zaniepokojenie sytuacją, która od pewnego czasu

ma miejsce na terenie Żyrardowa. Zdefiniował ją jako wyjątkową i niebezpieczną,

z potencjałem na eskalację w różnych kierunkach. Podkreślił, że nie możemy pozwolić

na to, aby grupa ludzi brała sprawy w swoje ręce w państwie praworządnym, stosując przemoc

w odniesieniu do cudzoziemców. Zauważył, że taka sytuacja może prowadzić do tego,

że w przyszłości inne osoby, które komuś się nie spodobają, również staną się celem patrolu

obywatelskiego. Radny zgodził się z Panią Przewodniczącą, że nie możemy dopuścić

do rozwiązań siłowych. Stwierdził, że każdy akt chuligański, niezależnie od sztandaru,

pod którym jest wykonywany, jest łamaniem prawa i należy z nim walczyć. Odpowiedział

na stwierdzenie, że Rada niewiele może w tej sprawie, zauważając, że posiada jednak pewne

narzędzia. Zaproponow^, aby Rada Powiatu Żyrardowskiego wyraziła stanowisko dotyczące

aktów chuligańskich, w tym krytykę takich działań i ocenę, że nie powinny one mieć miejsca

na terenie miasta i powiatu. Podkreślił, że to stanowisko mogłoby również stanowić apel

do władz państwowych o działania mające na celu ograniczenie potencjahiych konfliktów

między cudzoziemcami a mieszkańcami, w tym wzmocnienie policji. Uważał, że takie

stanowisko powinno być skierowane zarówno do mieszkańców, jak i do władz państwowych.

Radny Pan Klaudiusz Stusiński wyraził swoje zaniepokojenie tym, że słyszy o obawach

policjantów dotyczących interwencji. Podkreślił, że policjanci są odpowiednio wyposażeni,

mają dostęp do pałek, tarcz i broni palnej, co powinno przygotować ich do interwencji zarówno

w aspekcie fizycznym, jak i psychologicznym. Zauważył, że nadmierna poprawność polityczna

może prowadzić do paraliżu w działaniu shiżb, co jego zdaniem nie jest akceptowalne.

Odwohyąc się do historii Polski, Radny zaznaczył, że Polacy mają inną wrażliwość

w porównaniu do innych narodów i podkreślił, że polityka multi-kulti nie sprawdziła

się w krajach takich jak Francja czy Anglia. Wyraził obawę, że społeczeństwo nie powinno

bać się cudzoziemców, a policja powinna mieć swobodę w reagowaniu na sytuacje zagrożenia.

Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego Rokickiego, zaznaczając, że nazywanie

mieszkańców gminy Mszczonów bandytami, którzy wychodzą bronić swoich bliskich,

jest krzywdzące. Stwierdził, że to zwykli, pracujący ludzie, a takie określenie jest zbyt ostre.

Kontynuował, że policjanci powinni prowadzić patrole piesze, co w jego opinii zwiększyłoby



skuteczność działań prewencyjnych i poprawiłoby bezpieczeństwo w społeczności, zamiast

polegać na patrolach obywatelskich.

Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska sprostowała, że radny Zbigniew Rokicki nie użył

w swojej wypowiedzi określenia "bandyci" w odniesieniu do mieszkańców gminy Mszczonów.

Zwróciła uwagę na konieczność uważnego słuchania i zrozumienia wypowiedzi innych

radnych, aby unikać nieporozumień.

Radny Pan Andrzej Koźbiał podkreślił, że jest daleki od krytykowania policji i szanuje

ich pracę. Zauważył, że młodzi policjanci są przeszkoleni do podejmowania działań i mają

podstawy prawne do interwencji. Wyraził swoje stanowisko przeciwko samosądom,

zaznaczając, że jego wcześniejsze stwierdzenia opierały się na opiniach ludzi, z którymi

rozmawiał, a nie na osobistych doświadczeniach. Radny podkreślił, że jego znajomi

w Mszczonowie przedstawiają swoje obawy dotyczące bezpieczeństwa i oczekują działań,

które zapewnią im poczucie bezpieczeństwa i swobodę poruszania się po mieście oraz

powiecie.

Radny Pan Krzysztof Dziwisz zauważył, że określenie "bandyci" w kontekście patroli

obywatelskich jest zbyt dużym uogólnieniem, ponieważ incydent, który miał miejsce,

obejmował gmpę kilkudziesięciu osób, podczas gdy bójka dotyczyła tylko kilku z nich.

Podkreślił, że nie można oceniać całej grupy na podstawie działań pojedynczych osób, chociaż

dostrzega ryzyko, że niewielka liczba prowokujących może prowadzić do większej eskalacji

konfliktu. Radny zwrócił uwagę na konieczność zachowania zdrowego rozsądku, podkreślając,

że nie należy demonizować każdej grupy osób, która przemieszcza się po mieście.

Zasugerował, aby na kolejnej komisji bezpieczeństwa Pani Komendant przedstawiła nagrania

z incydentów, co umożliwiłoby lepszą analizę sytuacji. Apelował o unikanie podziałów

i skoncentrowanie się na wspólnym celu, jakim jest zapewnienie bezpieczeństwa w powiecie.

Wicestarosta Pani Ewa Springer-Kakiet zauważyła, że Żyrardów nie jest jedynym miastem,

które boryka się z tym problemem. Zasugerowała, że jeżeli Związek Powiatów zwróci

się do rządu centralnego o pomoc, to być może przyniesie to większe rezultaty, ponieważ

władze są świadome tej sytuacji. Podkreśliła konieczność wyciszania nastrojów społecznych,

zamiast j e podsycać. Zaproponowała znalezienie odpowiedniego czasu i miejsca, aby wesprzeć
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policję i porozmawiać z mieszkańcami, ale niekoniecznie poprzez mikrofony i media,

co mogłoby być bardziej konsti-uktywne.

Radny Pan Zbigniew Rokicki podkreślił, że j eśli Rada ma zaj ąć stanowisko w tej sprawie, warto

poczekać na dodatkowe wyjaśnienia oraz ewentualne decyzje prokuratury. Odnosząc

się do komentarza radnego Dziwisza, zaznaczył, że mówił o chuliganach biorących udział

w incydencie, jednak ogólnie uznał, że wszelkie akty wyręczania policji przez osoby

nieuprawnione można określić jako bandytyzm.

Komendant Powiatowej Komendy Policji w Żyrardowie, Pani Edyta Marczewska,

odpowiedziała na poruszone kwestie. Odnosząc się do radnego Rokickiego, wyjaśniła,

że określenie "spontaniczne spotkanie" było związane z brakiem formalnego zgłoszenia

od organizatorów. Policja nie otrzymała infonnacji o spotkaniu ani o liczebności czy miejscu

zgromadzenia, więc każde nieformalne spotkanie mogło być uznane za spontaniczne.

Organizator zgłosił się dopiero po niedzielnym spotkaniu i odłączył się od dalszych działań

po konfrontacji z cudzoziemcami. Policja dowiedziała się o kolejnym, zapowiedzianym

w mediach społeczno ściowych, spotkaniu i nawiązała kontakt z organizatorami.

Pani Komendant dodała, że sobotnie spotkanie mogło się nie odbyć z powodu liczebności

policji, a trasy przemarszu nie były wcześniej znane. Policja miała wówczas cztery patrole

umundurowane i siedmiu policjantów nieumundurowanych. Gdy grupa mszyła ulicami,

otrzymano liczne zgłoszenia od mieszkańców o dewastacji, co wymagało interwencji.

Wszystkie działania były dokumentowane. Pani Komendant zaznaczyła, że sprawę prowadzi

prokuratura, która zdecyduje o ewentualnym upublicznieniu materiałów dowodowych.

Poruszyła również kwestię braku patroli pieszych w Mszczonowie, który jest spowodowany

niedoborem kadrowym. Na koniec podziękowała radnym za docenienie pracy policjantów.

Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska, podsumowała dyskusję, zwracając uwagę

na emocje, które udzielają się wszystkim, ponieważ wszyscy pragną żyć w bezpiecznym

mieście i powiecie. Podkreśliła, że obecni potępiają przemoc i ma nadzieję, że nikt nie zgadza

się na jej eskalację. Radny Jerzy Naziębło złożył oficjalny wniosek o przyjęcie stanowiska Rady

Powiatu Żyrardowskiego w sprawie ostatnich wydarzeń w regionie, które ma na celu przede

wszystkim potępienie aktów chuligańskich oraz apel do władz o działania mające

na celu zwiększenie bezpieczeństwa. Wyraziła nadzieję, że stanowisko zostanie przyjęte przez

radnych. Dodała, że na komisji bezpieczeństwa również zachęcano władze samorządowe gmin
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wchodzących w skład powiatu do przyjęcia podobnych stanowisk, wierząc, że wspólnym

działaniem można wprowadzić zmiany i pomóc służbom w zapewnieniu bezpieczeństwa

mieszkańcom.

Radny Pan Dariusz Mitrowski zasugerował, aby w stanowisku Rady Powiatu Żyrardowskiego

uwzględnić zobowiązanie do podjęcia wszelkich działań mających na celu jak najszybsze

przywrócenie patroli ulicznych. Podkreślił znaczenie obecności policji na ulicach w kontekście

bezpieczeństwa mieszkańców.

O godzinie 1542 Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach.

O godzinie 1556 Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie.

Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska odczytała treść wniosku złożonego przez

Radnego Jerzego Naziębło:

"Proszę o przyjęcie stanowiska Rady Po-wiatu Żyrardowskiego w sprawie ostatnich .wydarzeń

jakie mają miejsce na terenie miasta Żyrardowa i Powiatu Żyrardowskiego ". Poinformowała,

że przyjęcie tego wniosku będzie wiązało się ze zmianą porządku obrad i wprowadzeniem pod

obrady dzisiejszej sesji uchwały przyjmującej stanowisko Rady.

Rozszerzenie porządku obrad o przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Żyrardowskiego zostało

przyjęte w następujący sposób:

13 glosami "za"

6 "wstrzymuję się"

Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Robert Janiszewski,

Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki,

Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak,

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,

Błażej Zawadzki

Krzysztof Dziwisz, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbial,

Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Klaudiusz Stusiński

Rozszerzony porządek obrad przedstawiał się następująco:

l. Otwarcie Sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
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3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego.

5. Informacja na temat bezpieczeństwa na terenie Powiatu Żyrardowskiego i Miasta

Żyrardów.

6. Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Żyrardowskiego.

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie ustalenia wysokości

wynagrodzenia osób prowadzących rodzinne domy dziecka funkcjonujące na terenie

Powiatu Żyrardowskiego.

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały

nr LYI/295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 22 września 2023 r. w sprawie

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania

dodatków: za wyshigę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatmdnionym

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski.

9 Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie trybu prac nad projektem

uchwały budżetowej.

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu

Żyrardowskiego na rok 2024.

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej

Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego.

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi.

13. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie

i przyjęcie do realizacji projektu pn. "Poprawa efektywności energetycznej budynków

oświatowych w Powiecie Żyrardowskim" w ramach programu priorytetowego

wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół. Komponent

B "Zielona energia i zmniejszenie energochłonności" w ramach Krajowego Planu

Odbudowy i Zwiększenia Odporności.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia "Diagnozy pofa-zeb i deficytów w zakresie

dostosowania szkół ogólnodostępnych do potrzeb osób ze specjalnymi potrzebami

edukacyjnymi".

15. Informacja o pracy Zarządu.

16. Sprawy różne.

17. Zakończenie obrad.
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O godzinie 1600 Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach w celu wprowadzenia

zmian do systemu.

O godzinie 1601 Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie.

Ad. 6

Radny Pan Jerzy Naziębło odczytał projekt stanowiska Rady Powiatu Żyrardowskiego:

" W związku z ostatnimi -wydarzeniami na terenie Żyrardowa i Powiatu Żyrardowskiego,

Rada Powiatu Żyrardowskiego wyraża zdecydowany sprzeciw wobec wszelkich przejawów

dyshyminacji a zwłaszcza prób zastraszania osób obcego pochodzenia. Czyny o charakterze

chuligańskim pozostają takimi bez względu na to pod jakim sztandarem sq one realizowane.

Rada Powiatu Żyrardowskiego oczekuje jednocześnie odpowiednich działań administracji

rządowej i wszelkich służb państwowych, które pozwolą ograniczyć do minimum

pola potencjalnych konfliktów między polskimi i cudzoziemskimi mieszkańcami naszego kraju".

Radny Pan Jacek Czubak podkreślił, że popiera większość wypowiedzi, jednak zasugerował,

że przed przyjęciem stanowiska Rady Powiatu Żyrardowskiego warto byłoby zrobić przerwę,

aby doprecyzować treść stanowiska w komisji lub innej grupie. Zaznaczył, że kluczowe

jest bezpieczeństwo wszystkich, a jak wspomniała Pani Komendant, jednym z problemów jest

duża liczba wakatów w policji, co powoduje, że potrzebne są zewnętrzne środki. Radny

zasugerował, aby stanowisko skierować także do Pana Premiera, akcentując, że sytuacja,

w której zarówno mieszkańcy, jak i imigranci czują się niebezpiecznie, wymaga reakcji

rządowej. Uważa, że nie należy jednoznacznie wskazywać, że uchodźcy są jedyną gmpą

pokrzywdzoną w tej sytuacji.

Pani Przewodnicząca podkreśliła, że stanowisko Rady Powiatu Żyrardowskiego nie sugemje,

że tylko uchodźcy są pokrzywdzeni, lecz odnosi się do sytuacji dotyczącej obu stron.

Zaznaczyła, że celem jest uwzględnienie bezpieczeństwa wszystkich mieszkańców oraz osób

przebywających na terenie powiatu.

Radny Pan Stanisław Kaniszewski zgodził się z Radnym Jackiem CzubaJdem, podkreślając,

że sytuacja jest złożona i toczy się śledztwo prokuratorskie. Zaznaczył, że dopóki nie będą
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znane wyniki tego śledztwa, tmdno jest podejmować decyzje dotyczące uchwały

czy stanowiska Rady. Uważa, że jest to przedwczesne działanie.

Radna Pani Beata Sznąjder przyłączyła się do wcześniejszych wypowiedzi, podkreślając

znaczenie wyrażenia stanowiska Rady, ale zaznaczyła, że kluczowe jest, aby w tym stanowisku

wyraźnie podkreślić potrzebę wsparcia policji przez rząd. Zwróciła uwagę na najważniejszy

problem, jakim jest brak policjantów i patroli w gminach Powiatu Żyrardowskiego,

i zasugerowała, że powinno to być wyraźnie ujęte w stanowisku. Przypomniała także, że były

już próby przyłączenia policji żyrardowskiej do garnizonu stołecznego, co mogłoby rozwiązać

wiele problemów.

Radny Pan Jerzy Naziębło podkreślił, że autorem stanowiska będzie cała Rada, a nie tylko

poszczególni radni. Zaznaczył, że Rada Powiatu, podobnie jak Rada Miasta, zajmuje

się sprawami strategicznymi, a jej rola w tej sytuacji polega na wyrażeniu stanowiska

i "daniu zielonego światła" do dalszych działań. Zasugerował, że bezpośredni kontakt z rządem

w tej sprawie może prowadzić Pan Starosta.

Radny Pan Klaudiusz Stusiński zasugerował wstrzymanie się od głosowania nad stanowiskiem

w tej chwili, wskazując, że jego treść jest niedopracowana i wydaje się być przygotowana

na szybko. Prosił o dokładniejsze przemyślenie i doprecyzowanie stanowiska przed jego

przyjęciem.

Radny Pan Zbigniew Rokicki stwierdził, że zdecydowanie zagłosuje za przyjęciem projektu

stanowiska w jego obecnej formie, podkreślając, że wystarczająco dużo wiemy, aby podjąć

tę decyzję jak najszybciej. W odniesieniu do wypowiedzi Radnego Klaudiusza Stusińskiego

z której wynika, że jest już wojna, zaznaczył, że nie zgadza się z j ego wizją sytuacji, dodając,

że nie wyczytał w słowach Pani Komendant, że cudzoziemcy stanowią zagrożenie.

Zasugerował, że jeśli Radny Jerzy Naziębło doda jedno zdanie dotyczące braków kadrowych

w żyrardowskiej policji, byłoby to korzystne.

Radny Pan Michał Staniak również wyraził poparcie dla swoich przedmówców, ale zgodził

się ze stanowiskiem Radnego Jerzego Naziębło. Zasugerował, że w stanowisku Rady Powiatu

Żyrardowskiego powinno się mocno podkreślić potrzebę przyłączenia Powiatu do garnizonu
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stołecznego, co mogłoby pomóc rozwiązać problemy z wynagrodzeniami i potencjalnie

zwiększyć nabór do służby w policji.

Radny Pan Klaudiusz Stusiński, odnosząc się do wypowiedzi Radnego Rokickiego, podkreślił,

że używał on mocnych sformułowań, takich jak "bandyci" czy "wojna", co może prowadzić

do eskalacji emocji i nieporozumień. Zasugerował, że Radny Rokicki mógłby przemyśleć

te słowa i ewentualnie się z nich wycofać, ponieważ nie oddają one rzeczywistości.

Wicestarosta Pani Ewa Springer-Kakiet zwróciła się z prośbą o wyświetlenie stanowiska

Radnego Jerzego Naziębło, aby wszyscy mogli przypomnieć sobie jego treść. Dodała, że jako

ciało samorządowe są przeciwni wszelkim wybuchom nienawiści, niezależme od strony,

a także przeciwko zakłócaniu spokoju, podkreślając, że nikt nie ma do tego prawa.

Radny Pan Krzysztof Dziwisz podkreślił, że jako organ uchwalodawczy sprzeciwiają

się wszelkim przejawom agresji oraz zakłócaniu spokoju publicznego. Wyraził również chęć,

by mieszkańcy, zarówno polskiego pochodzenia, jak i imigranci, czuli się bezpiecznie.

Zauważył jednak, że z treści stanowiska jakie zostało odczytane wynika, iż bardziej chroniona

jest strona imigrantów, co budzi w nim wrażenie, że mieszkańcy żyjący w strachu nie zostali

wystarczająco uwzględnieni.

Radny i Członek Zarządu Pan Błażej Zawadzki podkreślił, że stanowisko powinno

być jak najbardziej ogólne, ponieważ nie rodzi skutków prawnych, ale stanowi argument

i poparcie dla Zarządu Powiatu oraz władz policji w działaniach. Zwrócił uwagę, że ważne jest,

aby Rada Powiatu zareagowała na problem i pokazała, że dosti-zega sytuację. Uważa,

że odkładanie podjęcia stanowiska w czasie nie jest dobrym pomysłem i apeluje

o zasygnalizowanie problemu w ogólnym brzmieniu, co będzie dobrym fiindamentem

do wystąpienia o zwiększenie liczby patroli czy ewentualną zmianę garnizonu.

Radny Pan Jerzy Naziębło odczytał ponownie projekt stanowiska Rady Powiatu

Żyrardowskiego, które wcześniej zostało wyświetlone dla wszystkich Radnych. Dzięki temu

wszyscy mogli zapoznać się z treścią dokumentu przed głosowaniem lub dalszą dyskusją.

Radna Pani Bożena Moskal wyraziła swoje obawy dotyczące sformułowania "prób zastraszania

osób obcego pochodzenia", wskazując, że jest ono zbyt skoncentrowane na ochronie
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imigrantów i nie uwzględnia sytuacji Polaków, którzy również mogą czuć się zastraszani.

Zaproponowała usunięcie tego fragmentu, aby stanowisko było bardziej ogólne i obejmowało

wszystkie osoby, które mogą doświadczać zagrożenia.

Radny Pan Klaudiusz Stusiński przyznał rację radnej Bożenie Moskal, podkreślając,

że pierwszy akapit sugemje, iż radni Powiatu Żyrardowskiego wspierają tezę, że obcokrajowcy

są zagrożeni przez lokalnych mieszkańców. Wyraził swoje niezadowolenie z tego

sfonnułowania i zaznaczył, że nie zagłosuje za takim stanowiskiem, uznając je za do poprawy.

Radny i Członek Zarządu Pan Błażej Zawadzki zaproponował wykreślenie sformułowania

"osób obcego pochodzenia" z tekstu stanowiska, aby uniknąć sugestii, że dokument

koncentruje się tylko na ochronie cudzoziemców.

Radny Pan Zbigniew Rokicki zgłosił formalny wniosek o przegłosowanie projektu stanowiska

zaproponowanego przez Radnego Jerzego Naziębło. Podkreślił również, że obecny szum

medialny wokół wydarzeń stanowi dobrą okazję, aby Zarząd oraz Komenda Policji

w Żyrardowie podjęli działania dotyczące m. in. przyłączenia policji żyrardowskiej

do garnizonu warszawskiego oraz zwiększenia wynagrodzeń dla funkcjonariuszy.

Wniosek o przegłosowanie stanowiska Rady Powiatu został przyjęty w następujący sposób:

6 glosami "za"

10 "przeciw"

3 "wstrzymuję się"

Zdzisław Banasiak, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki,

Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Andrzej Wilk,

Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Stanisław Kaniszewski,

Andrzej Koźbiał, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Krzysztof

Rdest, Michał Staniak, Beata Sznajder, Klaudiusz Stusiński

Robert Janiszewski, Wojciech Szustakiewicz, Błażej Zawadzki

Radna i Członek Zarządu Pani Beata Sznajder zwróciła się z prośbą o wyta-eślenie

ze stanowiska słów "obcego pochodzenia".

Radni wspóhiie ustalili ostateczną treść stanowiska, które brzmi następująco:

Rada Powiatu Żyrardowskiego wyraża zdecydowany sprzeciw wobec -wszelkich przejawów

agresji, dyskryminacji i prób zastraszania. Czyny o charakterze chuligańskim pozostajq takimi
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bez względu na to pod jakim sztandarem sq one realizowane. Rada Powiatu Żyrardowskiego

oczekuje jednocześnie odpo-wiednich działań administracji rządowej i wszelkich służb

państwowych, które pozwolą ograniczyć do minimum pola potencjalnych konfliktów między

polskimi i cudzoziemskimi mieszkańcami naszego kraju.

Wniosek o zmianę treści stanowiska został przyjęty w następujący sposób:

15 głosami "za"

3 "wstrzymuję się"

l "brak głosu"

Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Robert Janiszewski,

Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło,

Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska,

Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Beata Sznajder,

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki

Krzysztof Dziwisz, Bożena Moskal, Klaudiusz Stusiński

Andrzej Koźbiał

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska odczytała projekt

uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu Żyrardowskiego.

Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu Żyrardowskiego została podjęta

w następujący sposób:

15 głosami "za"

3 "wstrzymuję się"

l "brak głosu"

Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Robert Janiszewski,

Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło,

Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska,

Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Beata Sznajder,

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki

Krzysztof Dziwisz, Bożena Moskal, Klaudiusz Stusiński

Andrzej Koźbiał

O godzinie 1625 posiedzenie opuścił Radny Pan Andrzej Koźbiał.

Ad. 7
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzime Pani Agnieszka Karwat przedstawiła

projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia osób prowadzących rodzinne

domy dziecka fimkcjonujące na terenie Powiatu Żyrardowskiego.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Robert Janiszewski przedstawił

pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej Pan Jacek

Czubak przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały.

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Wojciech Szustakiewicz odczytał

projekt ww. uchwały.

Uchwała w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia osób prowadzących rodzinne domy

dziecka funkcjonujące na terenie Powiatu Żyrardowskiego została podjęta w następujący

sposób:

18 głosami "za"

l "nieobecny"

Ad. 8

Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, BCrzysztof Dziwisz,

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet,

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder,

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki

Andrzej Koźbiał

O godzinie 1635 posiedzenie opuścił Radny Pan Jacek Czubak.

Wicestarosta Pani Ewa Springer-Kakiet przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany

Uchwały nr LYI/295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 22 września 2023 r. w sprawie

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków:

19



za wysługę lat, motywacyjnego, fimkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych

zastępstw nauczycielom zatmdnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych

przez Powiat Żyrardowski.

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Pani Beata Rusinowska przedstawiła pozytywną

opinię Komisji do ww. projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Robert Janiszewski przedstawił

pozytywną opinię Komisji do ww. projekti uchwały.

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt

ww. uchwały.

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr LW295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego

z dnia 22 września 2023 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe

warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki

pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatmdnionym w szkołach

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski została podjęta

w następujący sposób:

17 glosami "za"

2 "nieobecny"

Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,

Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal,

Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki,

Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak,

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz,

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki

Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał

Ad. 9
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Skarbnik Pani Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem

uchwały budżetowej.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Robert Janiszewski przedstawił

pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały.

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały.

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska odczytała projekt

ww. uchwały.

Uchwała w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej została podjęta

w następujący sposób:

17 głosami "za"

2 "nieobecny''

Ad. 10

Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,

Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal,

Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki,

Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak,

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz,

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki

Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał

Skarbnik Pani Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu

Żyrardowskiego na rok 2024.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Robert Janiszewski przedstawił

pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały.

Radna Pani Bożena Moskal zwróciła się z pytaniem, czy rozważano jakiekolwiek środki

na remont budowli ochronnych, które niegdyś miały pełnić rolę schronów, a obecnie znajdują

się w złym stanie. Zwróciła uwagę, że po niewielkich nakładach remontowych mogłyby
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one służyć jako doraźne punkty ochronne. W Powiecie Żyrardowskim istnieje kilka takich

pomieszczeń, jednak wszystkie są w złej kondycji i nie spełniają swoich funkcji.

Radny Zdzisław Banasiak zwrócił się z prośbą o ponowne podanie numem drogi

w Mszczonowie, która jest przeznaczona do remontu.

Radny i Członek Zarządu Błażej Zawadzki poinformował, że chodzi o drogę w miejscowości

Sosnowica. Droga ta została zgłoszona do dofinansowania, a obecnie zabezpieczamy środki,

aby w przypadku przyznania dofinansowania móc natychmiast przystąpić do realizacji prac.

Starosta Andrzej Wilk oznajmił, że temat schronów był już poruszany przez Panią Radną

na poprzednich sesjach, a odpowiedź została wtedy przekazana. Z infonnacji, które

otrzymaliśmy od shiżb wojewódzkich, wynika, że prawdopodobme zostanie uruchomiona

fonna dofinansowań na tego typu obiekty. Choć projekt programu nie jest jeszcze gotowy,

wydaje się, że będzie to jedyne rozwiązanie, które umożliwi finansowanie zarówno

dla powiatu, jak i gmin. Rzeczywiście, schrony te nigdy nie były remontowane i obecnie

nie nadają się do użytku. Jak tylko program mszy, zostaną podjęte rozmowy z radnymi.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt

ww. uchwały.

Uchwała zmieniająca Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 2024 została podjęta

w następujący sposób:

17 głosami "zaM

2 "nieobecny"

Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,

Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal,

Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki,

Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak,

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz,

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki

Jacek Czubak, Andrzej Koźbid

Ad. 11
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Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Robert Janiszewski przedstawił

pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały.

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Wojciech Szustakiewicz odczytał

projekt ww. uchwały.

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego

została podjęta w następujący sposób:

17 glosami "za"

2 "nieobecny"

Ad. 12

Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,

Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal,

Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki,

Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak,

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz,

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki

Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał

O godzinie 1716 posiedzenie opuścił Radny Pan Stanisław Kaniszewski.

Radca Prawny Pan Jarosław Hemik przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Zbigniew Rokicki przedstawił

pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały.
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Wojciech Szustakiewicz odczytał

projekt ww. uchwały.

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi została podjęta w następujący sposób:

16 glosami "za"

3 "nieobecny"

Zdzisław Banasiak, ICrzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,

Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło,

Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska,

Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński,

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,

Błażej Zawadzki

Jacek Czubak, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał

Ad. 13

Radny i Członek Zarządu Pan Błażej Zawadzki przedstawił projekt uchwały w sprawie

upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie i przyjęcie do realizacji projektu

pn. "Poprawa efektywności energetycznej budynków oświatowych w Powiecie Żyrardowskim"

w ramach programu priorytetowego wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności

energetycznej szkół. Komponent B "Zielona energia i zmniejszenie energochłonności"

w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Robert Janiszewski przedstawił

pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Pani Beata Rusinowska przedstawiła pozytywną

opinię Komisji do ww. projektu uchwały.

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały.

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska odczytała projekt

ww. uchwały.
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Uchwała w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie

i przyjęcie do realizacji projektu pn. "Poprawa efektywności energetycznej budynków

oświatowych w Powiecie Żyrardowskim" w ramach programu priorytetowego wymiana źródeł

ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół, Komponent B "Zielona energia

i zmniejszenie energochłonności" w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia

Odporności została podjęta w następujący sposób:

16 głosami "za'

3 "nieobecny"

Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,

Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło,

Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska,

Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński,

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,

Błażej Zawadzki

Jacek Czubak, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał

Ad. 14

Starosta Pan Andrzej Wilk przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia "Diagnozy

potrzeb i deficytów w zakresie dostosowania szkół ogólnodostępnych do potrzeb osób

ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi".

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Pani Beata Rusinowska przedstawiła pozytywną

opinię Komisji do ww. projektu uchwały.

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Wojciech Szustakiewicz odczytał

projekt ww. uchwały.

Uchwała w sprawie zatwierdzenia "Diagnozy potrzeb i deficytów w zakresie dostosowania

szkół ogólnodostępnych do potrzeb osób ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi" została

podjęta w następujący sposób:
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16 głosami "za"

3 "nieobecny"

Zdzisław Banasiak, Klrzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,

Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło,

Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska,

Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński,

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,

Błażej Zawadzki

Jacek Czubak, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał

Ad. 15

Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do nimejszego

protokołu.

Ad. 16

Radny Krzysztof Dziwisz zwrócił się z pytaniem dotyczącym wyposażenia szpitala w sprzęt

najbardziej potrzebny pacjentom w stanie zagrożema życia, zwłaszcza o kardiomonitory.

Chciałby wiedzieć, ile takich urządzeń funkcjonuje w szpitalu, na jakich oddziałach są dostępne

oraz czy znajdują się na izbie przyjęć. Uważa, że ta informacja będzie cennym materiałem

do analizy również dla Pani Wicestarosty, aby porównać liczbę tych urządzeń w szpitalu

w Grodzisku Mazowieckim i Sochaczewie. Dmgi sprzęt, o który pytał, to wózki reanimacyjne,

które są kluczowe w ratowaniu życia pacjentów, szczególnie tych trafiających na izbę przyjęć.

Radny chciałby także uzyskać porównanie liczby tych urządzeń w sąsiednich szpitalach.

Dodatkowo Radny Dziwisz zgłosił wniosek do Pana Starosty w sprawie budowy kompleksu

sportowego przy Zespole Szkół nr 2 oraz remontu placówki. Podkreślił, że projekt ten został

zgłoszony do dofinansowania, ponieważ szkoła ta jest jedną z ostatnich bez odpowiedniego

zaplecza sportowego. W momencie składania wniosku o budowę boiska pojawiła się również

potrzeba remontu szkoły. Radny apelował, aby decyzja dotycząca tego projektu została podjęta

na podstawie analizy, co łatwiej będzie sfinansować - remont szkoły czy budowę stadionu -

przy założeniu, że 4 min zł prawdopodobnie nie wystarczą na oba zadania. Zasugerował,

aby środki te przeznaczyć na to, co trudniej będzie sfinansować z funduszy unijnych, co ułatwi

realizację projektu. Ostrzegł, że próba wykonania obu elementów za tę kwotę może skutkować

niepowodzeniem w realizacji któregokolwiek z nich. Na koniec Radny pomszył temat

schronów, sugemjąc, aby omówić go na Komisji Bezpieczeństwa w kontekście systemowego
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podejścia w całym kraju. Wyraził obawy, że obecny stan schronów jest niewystarczający

i że opóźnienia w ich budowie mogą być powodem do zadowolenia dla potencjalnych

przeciwników. Choć istiiieją inne priorytety, brak odpowiednich schronów może stanowić

zagrożenie dla bezpieczeństwa ludności w przypadku ataku.

Radna i Członek Zarządu Beata Sznajder, w imieniu swoim, Radnego Wojciecha

Szustakiewicza, Radnego Zdzisława Banasiaka oraz mszczonowskich szkół, podziękowała

za zabezpieczenie środków na realizację ich wniosków. Na sesji czerwcowej zabezpieczono

fundusze na przebudowę części dachu z wadą konstrukcyjną, czyli świetlika, w Zespole Szkół

w Mszczonowie, co było pilną potrzebą, gdyż zalewane były ściany budynku. Radna wyraziła

wdzięczność za zgodę na przeznaczenie tych środków. Ponadto, podziękowała za dzisiejsze

zabezpieczenie środków na modernizację i podwyższenie ogrodzenia przy zespole boisk

Liceum Ogólnokształcącego w Mszczonowie.

Radny Klaudiusz Stusiński odniósł się do kwestii wiaduktów w gminie Mszczonów, o których

wspominał Pan Starosta na wcześniejszych sesjach. Chodzi o wiadukt w miejscowości

Lublinów oraz wiadukt w Słabomierzu, które po kontrolach okazały się w bardzo złym stanie

technicznym, co grozi ich zamknięciem. Radny poinformował, że wiadukt w Lublinowie został

już zamknięty, co spowodowało poważne utrudnienia dla mieszkańców, zmuszonych

do korzystania z długich objazdów. Wśród lokalnej społeczności krążą pogłoski, że wiadukt

ten będzie zamknięty przez dwa lata. Radny Stusiński zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, jakie

są plany w tej sprawie i jak długo most pozostanie nieczynny. W dalszej części wystąpienia

Radny Stusiński pomszył temat schronów, zadając pytanie, czy Zarząd Powiatu lub odpowiedni

wydział mogą wprowadzić przepisy, które zobowiązywałyby deweloperów do budowy

schronów lub pomieszczeń awaryjnych w nowych budynkach mieszkalnych. Zauważył,

że mogłoby to częściowo rozwiązać problem braku schronów w regionie. Odnosząc

się do kwestii ogrodzenia i świetlika w szkole w Mszczonowie, Radny Stusiński zaznaczył,

że choć Radna Beata Sznajder wspomniała o wnioskach w tej sprawie, to on sam wielokrotnie

składał takie wnioski już w poprzedniej kadencji. Środki na realizację tych projektów były

zabezpieczone, m. in. 55 tyś. zł na naprawę świetlika, ale opóźnienia w znalezieniu wykonawcy

spowodowały, że fundusze te zostały przesunięte. Radny Stusiński podkreślił, że problemy

te są znane od lat i że już wcześniej podejmowane były działania naprawcze z jego inicjatywy,

choć okazały się one niewystarczające. Dodał również, że kwestia ogrodzenia była analizowana

już wcześniej, m. in. podczas oględzin posesji sąsiadującej ze szkołą, w których brała udział
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poprzednia Dyrektor Wydziału Oświaty. Decyzje o naprawie ogrodzenia były podejmowane,

ale problem wciąż wymaga rozwiązania. Radny wspomniał, że wspominał o tym również

na ostatniej Komisji Oświaty, podkreślając, że ogrodzenie obu szkół wymaga naprawy. Radny

zwrócił uwagę na problem związany z nowym boiskiem, które przyciąga osoby spoza szkoły,

w tym obcokrajowców, przebywających na terenie szkoły w fa-akcie lekcji wychowania

fizycznego. Często są to młodzi mężczyźni, którzy zachowują się w sposób niewłaściwy,

co stwarza trudności dla nauczycieli, którzy muszą prosić ich o opuszczenie obiektu. Radny

podkreślił, że sytuacja ta wymaga interwencji i znalezienia rozwiązania.

Radny Zdzisław Banasiak zaproponował, aby powiat nawiązał partnerstwo z innym powiatem,

co umożliwiłoby wymianę doświadczeń i poglądów w zakresie uczniów, szkół. Zaznaczył,

że uczniowie z różnych szkół mają kontakty z dziećmi z innych miejscowości, więc partnerstwo

na poziomie powiatowym mogłoby pr2yczynić się do jeszcze lepszej współpracy i wzajemnej

wymiany wiedzy.

Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet poinfonnowała, że projekty realizowane z programem

Erasmus dotyczą współpracy z małymi miejscowościami, a Liceum Ogólnokształcące

im. Tańskiego we Włoszech już po raz szósty uczestniczy w takim projekcie wymiany.

Zauważyła, że te działania są w gestii dyrektorów szkół, co może być powodem, dla którego

rzadziej się o nich dyskutuje na sesjach Rady Powiatu. Zobowiązała się jednak zebrać

informacje na temat współpracy szkół z poszczególnymi powiatami i przedstawić je na kolejnej

sesji. Następnie zwróciła uwagę na trudną sytuację demograficzną, która ma bezpośredni

wpływ na liczebność uczniów w szkołach, a tym samym na subwencje, jakie powiat otrzymuje.

Poinformowała, że liczba uczniów przyjętych do Zespołu Szkół nr 2 w tym roku wynosi 81,

co stanowi duży spadek w porównaniu z latami ubiegłymi, gdy liczby wynosiły odpowiednio

109, 165 i 201. Dodatkowo do klasy sportowej zgłosiło się jedynie 9 uczniów, co stanowi

wyzwanie w kontekście podejmowania decyzji o kosztownych remontach. Wicestarosta

zwróciła uwagę, że niepewność co do przyszłej liczby uczniów oraz spadające wskaźniki

demograficzne sprawiają, że powiat niusi bardzo ostrożnie planować inwestycje.

Dla porównania podała liczbę uczniów w innych szkołach: ZS3 przyjęło 31 uczniów, a Liceum

Ogólnokształcące w Mszczonowie 42. SOSW przyjął w tym roku najwięcej uczniów spośród

wszystkich placówek. W związku z tym wicestarosta podkreśliła, że powiat musi podjąć

działania mające na celu przyciągnięcie uczniów, walcząc o każdego z nich, aby szkoły mogły

funkcjonować. W przeciwnym razie utrzymanie pustych budynków, zwłaszcza ich ogrzewanie,
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stanie się coraz większym obciążeniem dla budżetu. Wicestarosta zaznaczyła, że subwencje

są powiązane bezpośrednio z liczbą uczniów, a mniejsza liczba uczniów oznacza mniej

fimduszy dla powiatu. Podkreśliła, że nawet najlepsze projekty unijne nie są w stanie zastąpić

subwencji oświatowych. Apelowała o rozważne podejście do planowania remontów

i inwestycji w szkołach, aby skupić się na zapewnieniu bezpieczeństwa, a nie na dalekosiężnych

projektach sportowych, ponieważ powiat już teraz ponosi duże koszty utrzymania istniejących

obiektów, takich jak duży kompleks sportowy przy ZS1.

Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska, zwróciła się z prośbą do Wicestarosty

Ewy Springer-Kakiet o przesłanie tabeli i statystyk dotyczących liczby uczniów do wszystkich

radnych. Zaznaczyła, że te dane wyraźnie pokazują niekorzystną tendencję, która stanowi

wyzwanie dla powiatu.

Radny i Członek Zarządu Pan Błażej Zawadzki poinfonnował, że zmieniając uchwałę

budżetową, zabezpieczono środki na remont wiaduktu nad centralną magistralą kolejową

prowadzącego do Korytowa. Te działania mają przedłużyć żywotiiość wiaduktu o kilka lat,

co było konieczne w świetle ekspertyz wskazujących na potrzebę podjęcia szybkich działań,

aby uniknąć zamknięcia obiektu. Starosta oraz Zarząd podjęli również decyzję o wnioskowaniu

o budowę nowego wiaduktu w ramach środków, które mogą pozyskać, z naborem wniosków

do końca roku. Odnosząc się do pytania radnego Klaudiusza Stusińskiego o wiadukt

w Lublinowie, poinformował, że tamtejsze prace nie zostały jeszcze podjęte. Chociaż gotowy

jest projekt na ten wiadukt, jego stan techniczny, wynikający z braku remontów w ostataich

latach, zmusił Wojewódzki Inspektorat Nadzom Budowlanego do zamknięcia obiektu. Trudno

przewidzieć, jak długo wiadukt pozostanie zamknięty - może to potrwać od pół roku do kilku

lat, ponieważ Powiat Żyrardowski nie jest w stanie bez dofinansowania zburzyć i zbudować

nowego obiektu. W obu przypadkach Zarząd będzie w tym roku składał wnioski

o dofinansowanie Jednak program obejmuje jedynie 55% wsparcia, co wymaga dalszych starań

o zdobycie brakujących środków. Zawadzki zakończył swoją wypowiedź optymistyczną

informacją o odbiorze drogi relacji Miedniewice-granica województwa-Bolimów, która jest

kluczowa dla lokalnych mieszkańców. Podziękował radnemu poprzedniej kadencji,

śp. Franciszkowi Jankowskiemu, z którym od początku zabiegał o realizację tej inwestycji.

Ponadto wspomniał o zakończeniu remontu drogi powiatowej w Budach Zaklasztomych oraz

o zbliżającym się odbiorze I etapu przebudowy drogi Wiskitki-Działki-Żyrardów,

zaplanowanym na przyszły tydzień. Na zakończenie podziękował gminom za ich wkład własny
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oraz wszystkim zaangażowanym w pozyskiwanie środków na te inwestycje, które znacząco

poprawiają komfort i bezpieczeństwo lokalnej społeczności.

Radny Pan Klaudiusz Stusiński zapytał o stan stadionu sportowego przy Zespole Szkół

nr l, zauważając, że obiekt wciąż nie funkcjonuje. Zwrócił uwagę na potrzebę oficjalnego

uruchomienia stadionu, aby mógł on działać zgodnie z regulaminem, zapewniając dostępność

dla stowarzyszeń, klubów oraz mieszkańców Powiali Żyrardowskiego. Podkreślił również,

że w związku z nadchodzącymi zawodami biegów przełajowych w Osuchowie, wiele osób,

szczególnie z Wiskitek i Puszczy, ma tmdności z dojazdem, podczas gdy w centrum powiahi

znajduje się piękny stadion. Radny wyraził zaniepokojenie i prosił o wyjaśnienie, co zamierza

się zrobić z tym obiektem.

Starosta Pan Andrzej Wilk poinformował, że ulewa negatywnie wpłynęła na stan boiska

na stadionie, ponieważ deszczówka nie była jeszcze wykonana zgodnie z wymogami,

a przyłącza były niewłaściwe. W wyniku tego prawie dwie tony granulatu spłynęły z boiska.

Po rozmowach z wykonawcą podjęto decyzję o naprawie, która kosztowała około 15 tyś. zł

bmtfo. Wykonawca oczyścił instalację deszczową, a także spisano porozumienie, które

przesunęło naprawy serwisowe z tej jesieni na wiosnę. To były główne powody, dla których

stadion nie został oficjalnie uruchomiony. Starosta dodał, że w przyszłym tygodniu planują

zamknąć sprawy organizacyjne związane z umchomieniem obiektu.

Wicestarosta Pani Ewa Springer-Kakiet odpowiedziała na pytanie dotyczące szpitala,

infonnując o planowanych działaniach związanych z zakupem sprzętu medycznego. Specjaliści

od sprzętu przyjadą w czwartek, aby ocenić, co jest potrzebne i oszacować koszty, zwłaszcza

w kontekście planowanego remontu ZOLU. Jutro odwiedzi ich Fundacja Polsat, która rozważa

budowę nowego oddziału pediatrii, co mogłoby skutkować stworzeniem jednego

z najnowocześniejszych oddziałów na Mazowszu. Wicestarosta przedstawiła także statystyki

dotyczące hospitalizacji w 2023 roku: ogólna liczba pacjentów wyniosła prawie 10 tyś. osób,

z czego 3,3 tyś. korzystało z oddziału chorób wewnętrznych. Oddział położniczo-

ginekologiczny przeprowadził prawie 1200 zabiegów jednodniowych, a oddział

otolaryngologiczny blisko 600. Łączna liczba udzielonych świadczeń laboratoryjnych

przekroczyła 200 tyś., a zabiegów chirurgicznych było ponad 1600. Wicestarosta podkreśliła,

że szpital radzi sobie dobrze finansowo, osiągając po raz czwarty w tym roku dodatni wynik,

z prawie 8 min zł własnych środków na kontach do wykorzystania w różnych projektach.
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Dodatkowo złożono projekt na badania kliniczne o wartości ponad 18 min zł, a także zaczynają

pracę nowi stażyści, co oznacza napływ nowych lekarzy. Ważnym osiągnięciem jest dołączenie

szpitala do sieci onkologicznej, co umożliwi pacjentom z powiatu korzystanie z opieki

onkologicznej na miejscu, zamiast podróżować do Warszawy. Szpital podpisał umowę

z nowoczesną kliniką onkologiczna w Radomiu, co pozwoli na świadczenie zaawansowanej

opieki onkologicznej. Na koniec, Wicestarosta poinformowała, że szpital odzyskał suwerenny

teren, co zapewnia bezpieczeństwo, a brama w nocy będzie zamykana dla ochrony pacjentów

i personelu.

Ad. 17

Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska o godz. 1814 zamknęła obrady

V Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego.
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